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ПРОТОКОЛ ОТ ЗАСЕДАНИЕТО НА НАЦИОНАЛНОТО РЪКОВОДСТВО НА 

СЕКЦИЯ „КОНСТРУКЦИИ НА СГРАДИ И СЪОРЪЖЕНИЯ (КСС) 

14.03.2019г. 

 

Днес 14.3.2019г. в заседателна зала  на Централния офис на Камарата на инженерите в 

инвестиционното проектиране /КИИП/ се проведе заседание на Ръководството на 

Национална професионална секция КСС. 

Присъстваха следните членове: 

1. инж. Емил Крумов – Председател на НПС КСС 

2. инж. проф.Васил Николов Кърджиев- Зам.Председател на НПС КСС  

3. инж. Иванка Христова Пейковска – РК Стара Загора  

4. инж. Радостина Богданова- РК Пловдив 

5. инж. Евгения Кърджиева – РК Велико Търново 

6. инж. Валентина Тодорова Дикова – РК Плевен 

Отсъства инж. Веселин Миланов по уважителни причини. 

На заседанието присъстваха  инж. Светлана  Николчева – Зам. Председател на КИИП и 

инж. Марин Гергов – председател секция КСС на РК София-град 

Гост на Заседанието беше поканена инж. Ирен  Дабижева - БИС 

За Председателстващ бе избран инж. Емил Крумов, а за протоколчик бе поканена инж. 

Бинка Михайлова. 

Заседанието протече при следния дневен ред: 

1. Обсъждане на задачите на НПС КСС през предстоящата година, в това число 

закупуване на стандарти; 

2. Обсъждане на Методиката на КАБ за участие в обществените поръчки 

3. Проблеми при застраховането на лицата ТК и при упражняване  на Технически 

контрол по част конструктивна на инвестиционните проекти 

4. Обсъждане на необходимостта от редакция на Наредба № РД-02-20-2 

5. Разни 

По т. 1 от дневния ред: 

Като гост на Заседанието беше поканена инж. Ирен Дабижева от Българския Институт 

по Стандартизация /БИС/. Участие взе и председателя на УС инж. Иван Каралеев.  
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След станалите разисквания, по молба на инж. Крумов и инж.Каралеев, инж. Дабижева 

се ангажира да изпрати проекто-договор за закупуване на пълния комплект Еврокодовете 

(ЕС) и Стандартите за строителните материали на преференциални цени. Те ще бъдат 

продавани на членовете на КИИП. Ще се запази и възможноста срещу допълнителен 

годишен абонамент колегите да получават актуализациите по закупения от тях пакет.  

По т. 2. Инж. Крумов поясни какво са направили в КАБ по въпроса за „Обществените 

поръчки“. Създали са методика за участие на членовете на КАБ в ОП, която е имала 

възпитателен ефект. Ние, в КИИП,  също можем да приемем подобна методика. Проектът 

на Методиката беше представен пред членовете на НР на Секция КСС. На вниманието 

на присъстващите бе предоставено и предложението на инж. Георги Кордов по тази тема. 

Беше предложено към проекто методиката да се включи и изискването Техническият 

контрол за обекти, проектирани чрез обществени поръчки и по Евкокод, да се възлага от 

КИИП на ротационен принцип. Цели се повишаване на качеството на проектите. 

След станалите разисквания, Ръководството реши да се изпрати Проекто Методиката на 

КИИП до председателите на Секции КСС в РК за становище.  

По т. 3 от дневния ред: 

Инж. Николчева запозна колегите с писмо на инж. Стефко Драгов - Председател на РК 

Ст. Загора, в което той е поставил въпроса за застраховките на лицата упражняващи 

Технически контрол за първа и втора категория строежи. Има противоречие между ЗУТ 

чл.171 ал.1 и Наредбата за условията и реда за задължителното застраховане в 

проектирането и строителството – чл.2, ал.1 т1 и чл.5 ал.6. По ЗУТ оценката се  извършва 

от физически лица вписани в регистъра на КИИП за технически контрол, а в Наредбата 

за задължителното застраховане, че  оценката за съответствие на инвестиционните 

проекти от първа и втора категория се извършва от Надзорни фирми. По тази причина 

застрахователните фирми отказват да застраховат физически лица  за тези категории. 

Трябва това да се промени.  

Инж. Гергов запозна присъстващите с начина на застраховане в РК София-град. 

Инж. Крумов и инж. Николчева изказаха мнение, че някои застрахователни фирми  

избягват изречението „Професионална отговорност на лицето упражняващо строителен 

надзор“ и по размера на премията се съди за категорията строежи. 

Инж. Николчева се ангажира да продължи да настоява за промяна на Наредбата за 

задължителното застраховане, като се ползва предложената помощ от ДНСК и МРРБ. 

По т. 4 от дневния ред: 

Инж. Крумов  предложи Наредба № РД-02-20-2 за Проектиране на сгради и съоръжения 

в земетръсни райони  да се актуализира и преработи, така че да се отстранят грешките и 

спорните текстове. Мотивите му бяха, че има много колеги, които не са изучавали 
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Еврокодовете в университета и по „старите“ норми ще продължи да се работи още дълги 

години. 

Инж. Пейковска отбеляза, че ако се тръгне в тази посока  е необходимо да се  направи 

допитване до колегите. Необходимо е да се изготви и план сметка за хонорара на 

преработката.  Относно цените  изрази мнението си , че всички работим под цени под 

описаните в Методиката за определяне размера на възнагражденията за предоставяне на 

проектантски услуги, но с цени в пъти по- малки от които се проектира в Стара Загора 

са спечелени обществени поръчки и то основно от колеги от София и Пловдив. Трябва 

да направим нещо и е добре  да започнем от обществените поръчки. В противен случай 

се стига до аномалии конструктивните хонорари да се изравняват с тези на 

инсталаторите. По възрастните колеги които сме работили в проектантските 

организации знаем, че при разбивките на общия хонорар на обектите разликите в 

хонорарите между нас и инсталаторите бяха 6-8 пъти. Това може да стане като се 

санкционират тези проектанти, които правят дъмпинг на цените.  

Инж. Николчева каза, че в КИПП има пари за промяната на Наредбата, които ще дойдат 

от резерва и се пазят точно за такива случаи. 

Инж. Гергов постави въпроса за изготвяне на задание, защото е важно какво искаме, да 

се постигне. 

Проф.Кърджиев изрази мнение, че има смисъл от промяна на Наредбата само за обекти 

от трета и по-ниска категория, както и в светлината на възможността да се приложи DCL 

за малки сгради.  

След станалите разисквания, Ръководството реши да се изготви Задание за 

актуализиране на Наредба № РД-02-20-2, като се постави въпроса пред колегията Да 

бъдат информирани всички Председатели на КСС на регионалните колегии  с  mail. 

Членовете на НПС КСС да представят предложения за изменения в текстовете на 

Наредбата. На тази база Ръководството, под председателството на инж. Крумов, да 

изготви задание, на базата на което да се сформира работна група под ръководството на 

инж. В. Кърджиев, която да разработи промяната на Наредбата. Срокът до кога може да 

се приемат предложенията по актуализиране на Наредбата от РК да бъде до края на м. 

април 2019г. 

По т. 5 от дневния ред: 

Инж. Крумов  се ангажира да изготви отчетния доклад до седмица преди събранието, за 

да може делегатите да се запознаят своевременно. 

 

Протоколчик:/п/                                                                       Председател: /п/ 

            инж. Б. Михайлова                                                        инж.  Емил Крумов           


